
  P R O T O K Ó Ł   NR  XIV/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 11 marca 2016 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1400 – 1415 i trwało 

do godz. 1520. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Nieobecny radny: Edward Marszałek – 

usprawiedliwiony. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 

      - Teresa Rygiel 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 
 

  

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym za 2015 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na 

lata 2012 – 2020 za 2015 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2015 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

11. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał 

oraz wydanych zarządzeniach. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: 

Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne. 



2 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania i powołania członka Rady Społecznej 

działającej przy Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych 

położonych przy ulicy Sportowej. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

położonej przy ulicy Szkolnej. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok. 

20. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

21. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1 

 Rozpoczynając XIV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Antoni Dębiec otworzył obrady oraz powitał przybyłych na posiedzenie radnych  

i zaproszonych gości.  

 

Przewodniczący podziękował władzom gminy za wygospodarowanie nowego pomieszczenia 

pod salę konferencyjną oraz pogratulował nowoczesnego urządzenia jego wnętrza. Z okazji 

50-lecia pracy harcerskiej złożył najlepsze życzenia radnemu hm. Janowi Omachlowi, życząc 

wielu sukcesów w pracy dla dobra gminy i harcerstwa. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Zauważył, że w sesji uczestniczy 13 radnych Gminy Krościenko Wyżne. 
 

Ad. 3 

Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy oraz radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, 

wobec czego Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do jego przegłosowania. W głosowaniu 

jawnym uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad XIV Sesji Rady. 
 

Ad. 4 

 Kolejno przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XIII/2016 z XIII sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 27 stycznia 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 
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- „za” przyjęciem protokołu głosowało 11 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 2 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XIII/2016  

z XIII sesji z dnia 27 stycznia 2016 r. 

 

Ad. 5 

W dalszej części przystąpiono do przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok. 

 

Przewodniczący oddał głos Pani Lucynie Liput – Kierownikowi GOPS, która przedstawiła 

sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Kierownik GOPS w szczególności odniosła się 

do najważniejszych kwestii sprawozdania, które w sposób szczegółowy omówiła na 

posiedzeniach Komisji Rady. W szczególności podkreśliła, iż w stosunku do roku ubiegłego 

zmianie uległo kryterium dochodowe odnoście świadczeń z pomocy społecznej oraz 

świadczeń rodzinnych. Zauważyła, iż zmiany dotyczyły także fundusz alimentacyjnego  

tj. postępowania egzekucyjnego oraz informacji gospodarczej odnośnie osób będących 

dłużnikami alimentacyjnymi. Ogółem na działalność statutową Ośrodka w 2015 roku 

przeznaczono kwotę 2 759 230,62 zł., a wszelkie formy udzielonej pomocy uzewnętrznione 

zostały w przedmiotowym sprawozdaniu. 

 

W trakcie analizy sprawozdania na salę przybył radny Paweł Lorens. Od tej pory w obradach 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania: 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja w dniu 10 marca 2016 r. pozytywnie zaopiniowała 

sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja w dniu 10 marca 2016 r. pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 

5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do sprawozdania 

zauważył, iż wymienionymi formami pomocy objęto łącznie 502 rodziny. W związku z tym 

dopytał, czy udzielona pomoc pod względem wymienionych w sprawozdaniu kryteriów 

powtarza się. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput poinformowała, że ze 

względu na przyczynę dana osoba może korzystać z kilku form kwalifikujących do udzielenia 

świadczeń pomocy społecznej. W związku z tym przyczyny te mogą się nakładać jeżeli 

chodzi o daną rodzinę. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do Kierownik GOPS zapytał, czy 

posiada ona informację, w zakresie korzystania przez członków rodzin z kart rodziny 

wielodzietnej. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że posiada taką 

informację, bowiem rodziny korzystają z przysługujących im uprawnień jakie daje 



4 

 

ogólnopolska karta dużej rodziny. Dodała też, iż niejednokrotnie sklepy przystępują do 

partnerstwa z ministerstwem, co skutkuje uzyskaniem pewnych zniżek dla osób 

posiadających karty. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że generalnie korzyści dla rodzin 

posiadających te karty są niewielkie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput uzasadniła, iż dla osób 

podróżujących oraz w dużych miastach istnieją większe możliwości skorzystania z tej karty. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że karta dużej rodziny to program rządowy, dlatego 

skorzystanie z uprawnień jakie ona umożliwia dotyczy instytucji, które podlegają 

bezpośrednio pod ministerstwa np. parki narodowe, muzea czy teatry. Dopowiedział, iż na 

poziomie miast lub gmin mogą także równocześnie występować karty samorządowe. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał, czy gminny ośrodek pomocy społecznej płaci za pobyt  

w szpitalu osoby niepracującej, niezarejestrowanej w urzędzie pracy, która nagle 

potrzebowała udzielenia pomocy medycznej. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wytłumaczyła, że w takim 

przypadku gminny ośrodek nie płaci za pobyt osoby w szpitalu. Objaśniła, iż wówczas 

ośrodek ubezpiecza taką osobę na 90 dni, a dzięki temu pobyt w szpitalu jest refundowany  

ze świadczeń z NFZ. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że w razie zaistnienia takiej sytuacji szpital 

występuje do gminy z zapytaniem, czy taka osoba objęta jest jakąkolwiek formą 

ubezpieczenia. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2015 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 6 

Następnie przystąpiono do przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku 

Wyżnym – Lucyna Liput (sprawozdanie w załączeniu). Przypomniała, iż uchwałą z dnia  

15 grudnia 2014 r. Rada Gminy przyjęła Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie 

Krościenko Wyżne na lata 2015-2017. Podkreśliła, że głównym celem Programu jest 

wsparcie rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych oraz tworzenie warunków sprzyjających prawidłowemu funkcjonowaniu 

rodziny. Cel główny Programu został zrealizowany poprzez określone cele szczegółowe  

i podjęte działania. W ramach Programu w 2015 roku zatrudniono asystenta rodziny, który 
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współpracował z 14 rodzinami. Praca asystenta ukazała, iż osoba taka jest potrzebna na 

terenie naszej gminy. W ramach programu „Asysten rodziny i koordynator rodzinnej pieczy 

zastępczej na rok 2015” pozyskano z budżetu centralnego środki finansowe w kwocie 

22 500,00 zł. Pozostałe środki przeznaczone na ww. zadanie to kwota 12 144,61 zł, która 

pochodziła z budżetu gminy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji zadań 

z zakresu Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne 

za 2015 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Kolejno Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012 – 2020 

za 2015 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona, że uchwałą  

NR XII/100/2011 Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 28 grudnia 2011 r. przyjęto Gminny 

Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

na lata 2012-2020. Zaznaczyła, że w 2015 roku na zadanie przeznaczono kwotę 4 300,00 zł, 

którą w całości wykorzystano. Wyjaśniła, że środki finansowane w ramach Programu zostały 

przeznaczone na utrzymanie punktu porad psychologicznych oraz szkolenia pracowników  

i niezbędne materiały do pracy. Przypomniała również, że przy Gminnym Ośrodku Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym działał Zespół Interdyscyplinarny do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. W 2015 r. Zespół ten zbierał się pięciokrotnie  

w związku z występowaniem zjawiska przemocy. Podsumowując dopowiedziała,  

że postępowania prowadzone przez Zespół Interdyscyplinarny lub grupy robocze dotyczyły 

nie tylko spraw wszczętych w 2015 roku, lecz również spraw niezakończonych w latach 

ubiegłych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 
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1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o tendencję odnośnie zjawiska przemocy  

w rodzinach na terenie gminy tj. czy zjawisko to nasila się, czy też pozostaje na stałym 

poziomie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że kształtuje 

się to różnie. Uzupełniła, że niektóre sprawy są zamykane i wracają ponownie oraz ujawniają 

się nowe rodziny uwikłane w problem przemocy domowej. W ubiegłym roku zamknięto  

23 sprawy. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał, czy z tych 23 spraw zamkniętych powtarzają się takie 

przypadki, że sprawy te wracają. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput potwierdziła, że sprawy te 

powtarzają się. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec jeszcze raz upewnił się, czy nie ma drastycznego 

skoku odnośnie zjawiska przemocy. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput powiadomiła, że sprawy 

te nieco się uspokoiły z uwagi na to, że osoby liczą się z konsekwencjami w przypadku 

zgłoszenia i interwencji policji. Związane jest to m.in. z tym, że wówczas policja zakłada 

niebieską kartę, a powołane grupy robocze prowadzą dalsze postępowanie i niejednokrotnie 

kierują sprawy do prokuratury i dalej do sądu, co w konsekwencji może zakończyć się 

wyrokiem skazujący dla sprawcy przemocy. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012 – 2020 za 2015 rok (sprawozdanie 

w załączeniu). 

 

Ad. 8 

W punkcie ósmym Rada przystąpiła do przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona, że uchwałą  

NR II/8/2014 Rada Gminy przyjęła Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2015 rok. Poinformowała także, że w ramach Programu 
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poświęconego profilaktyce alkoholowej wydatkowano w 2015 roku kwotę 77 214,35 zł. 

Następnie Kierownik GOPS dokonała omówienia poszczególnych zadań Programu 

realizowanych w roku ubiegłym. Zaznaczyła, że zadania te były realizowane sukcesywnie  

w ramach posiadanych środków. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec analizując poszczególne kwoty w ramach programu 

profilaktyki alkoholowej stwierdził, że kwoty te w ciągu kilku lat znacząco wzrosły.  

W związku z tym, zwracając się do Kierownik GOPS zapytał o przyczyny takiego wzrostu.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że z dokonanej 

analizy sprzedaży alkoholu wynika, że w 2012 r. sprzedaż na terenie gminy wyniosła 

3 607 331,20 zł. W związku z tym w stosunku do sprzedaży za 2015 r. można zaobserwować 

pewien spadek, gdyż sprzedaż wyniosła 3 572 915,00 zł. Z kolei w 2013 r. sprzedaż wyniosła 

3 107 000,59 zł, a w 2014 r. 3 499 141,00 zł., co stanowi spory wzrost w porównaniu  

do 2013 r. Podsumowując stwierdziła, że występuje pewien spadek w stosunku do rekordowej 

sprzedaży za 2012 r. Natomiast wzrost kwot na profilaktykę spowodowany jest zwiększoną 

ilością punktów sprzedaży napojów alkoholowych.  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy 

zarządził głosowanie nad sprawozdaniem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2015 rok 

(sprawozdanie w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Kierownik GOPS za udzielone 

informacje. 

 

Ad. 9 

W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Jan Omachel (projekt w załączeniu). 

Poinformował, iż z uwagi na wprowadzenie szeregu zmian, zapisów w różnych ustawach oraz 

nałożeniem na Ośrodek nowych zadań, które winny znaleźć odzwierciedlenie w statucie 

zachodzi potrzeba ponownego uaktualnienia jego zapisów. Jednocześnie zaznaczył, że 

proponuje się przyjąć nowy statut w całości, zamiast dokonywania kolejnych zmian  

w statucie dotychczas obowiązującym z 2010 roku. Takie rozwiązanie pozytywnie wpłynie na 

przejrzystość aktualnego brzmienia statutu Ośrodka. 
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Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie) 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 101 /2016  

w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku 

Wyżnym (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Następnie przystąpiono do przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2015 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie 

(sprawozdanie w załączeniu). Stwierdziła ona, że ustawa z dnia 29 lipca 2005 r.  

o przeciwdziałaniu narkomanii nakłada na gminę obowiązek realizacji (jako zadanie własne 

gminy) zadań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów narkomanii.  

W związku z tym Rada Gminy Krościenko Wyżne uchwałą NR II/9/2014 z dnia 15 grudnia 

2014 r. przyjęła Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. Wobec tego, w ramach środków na realizację programu w 2015 r. zrealizowano 

zadania w zakresie profilaktyki, które w główne mierze skierowane zostały do uczniów 

Publicznej Szkoły Podstawowej i Publicznego Gimnazjum. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad 

przyjęciem sprawozdania. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z realizacji Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne za 2015 rok 

(sprawozdanie w załączeniu).  
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Ad. 11 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym działania w głównej 

mierze zostały nakierowane na przygotowanie dokumentacji potrzebnej do realizacji zadań 

zapisanych w budżecie. Działania te dotyczyły: 

1) zlecono do wykonania dokumentację kosztorysową w zakresie remontu centralnego 

ogrzewania i kanalizacji w szkole podstawowej oraz prace elektryczne dotyczące 

przebudowy kotłowni. Wykonanie kosztorysów pozwoli określić zakres finansowy 

inwestycji. 

2) przygotowano wstępną dokumentację dotyczącą przebudowy ulicy Grunwaldzkiej 

potrzebną do złożenia wniosku do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie operacji 

typu „zaprojektuj i wybuduj”. Opracowana dokumentacja stanowi ogólną koncepcję 

planowanej inwestycji, której koszt jest szacowany na ok. 2,3 mln. 

3) w ramach środków przewidzianych na fundusz sołecki wszczęto postępowanie  

o udzielenie zamówienia publicznego w formie zapytania ofertowego na wymianę drzwi  

w sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. Ponadto wykonano kosztorys na 

rozbudowę klimatyzacji. 

4) wyłoniono wykonawcę na usługi związane z koszeniem, usługi koparką oraz usługi 

transportowe. Wybrano ofertę najkorzystniejszą cenowo złożoną przez firmę Usługi 

transportowe Jerzy Liput zs. w Krościenku Wyżnym. 

5) ogłoszono przetarg na wykonanie utwardzenia części działki przy urzędzie gminy od 

strony ulicy Sportowej. Postępowanie zostanie rozstrzygnięte w najbliższym czasie. 

6) opracowano dokumentację projektową oraz kosztorys na wykonanie klimatyzacji na  

I piętrze i poddaszu budynku Urzędu Gminy.  

7) dobiegają końca prace nad przygotowaniem sprawozdania z wykonania budżetu za  

2015 rok. Sprawozdanie wykaże wysokość ubiegłorocznej nadwyżki budżetowej. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 28 stycznia 2016 r. do dnia 1 marca 2016 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens, odnosząc się do ZARZĄDZENIE NR IV/195/2016  

z dnia 29 lutego 2016 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2016 rok dopytał, czy kwota dotacji przeznaczona na program 500+ to kwota, która już 

wpłynęła do budżetu gminy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że kwota 2 689 374,00 zł w ramach rządowego 

programu została wprowadzona do budżetu gminy na mocy decyzji Wojewody. 

Poinformował, że z kwoty tej wpłynęło ok. 11 tys. zł na prace organizacyjne związane  

z uruchomieniem i przygotowaniem programu do realizacji. Uzupełnił, że zapotrzebowanie  

z budżetu gminy na środki w ramach programu wynosiło 4,2 mln zł. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że zapotrzebowanie na środki zostało 

przygotowane na wniosek Wojewody w oparciu o przewidywaną liczbę dzieci oraz 

wyliczenie kosztów obsługi programu.  

 

Radny Paweł Lorens dopytał, o datę naliczenia przewidywanej kwoty. 
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Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że naliczenie objęło okres całego roku. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do ZARZĄDZENIE NR IV/198/2016 z dnia 29 lutego 

2016 r. w sprawie wprowadzenia Regulaminu Premiowania dla pracowników zatrudnionych 

w Urzędzie Gminy Krościenko Wyżne na stanowiskach pomocniczych i obsługi, dopytał 

jakich stanowisk ono dotyczy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że zarządzenie dotyczy m. in. sprzątaczki, gońca, 

robotnika gospodarczego oraz konserwatora. Wyjaśnił, że chodzi o przyznanie 10 % premii 

uznaniowej, a zarządzenie szczegółowo reguluje kwestie przyznania oraz pozbawienia prawa 

do premii lub jej części. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zwracając się do Wójta zapytał, o szanse zamontowania do końca 

przyszłego tygodnia drzwi w Sali Domu Ludowego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zapewnił, że prace te powinny w tym terminie zostać 

zakończone.  

 

Radny Zdzisław Omachel odnośnie zapytania ofertowego na usługi związane z koszeniem, 

usługi koparką oraz usługi transportowe dopytał, czy w postępowaniu tym ofertę złożyła tylko 

1 firma. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w postępowaniu złożono 2 oferty i zwyciężyła 

oferta najkorzystniejsza cenowo. Uzupełnił, że wszystkie te prace zostały ujęte w jednym 

pakiecie, a postępowanie dotyczyło wystawienia ceny za godzinę roboczą wykonywanych 

usług.  

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał o tereny jakie obejmują prace związane z koszeniem.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że usługi kosiarką obejmują koszenie poboczy dróg 

gminnych oraz działek będących własnością gminy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1400-1415. 

 

Ad. 12 

 Po wznowieniu obrad przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej dla obszaru obejmującego 

Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka 

i Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 
Przypomniał, że na wniosek Miasta Krosna zachodzi potrzeba dokonania stosownych zmian 

w zakresie tego strategicznego dokumentu. Wyjaśnił, że aktualizacja Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dotyczy projektu pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej w Krośnie” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Podkarpackiego, Oś priorytetowa III Czysta energia, Działanie Modernizacja 
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energetyczna budynków, i wynika z konieczności dostosowania zapisów pojawiających się  

w dokumencie do Regulaminu konkursu pn. „Kryteria merytoryczne wyboru projektów dla 

Działania 3.2 Modernizacja energetyczna budynków”. W przypadku zgodności niniejszego 

projektu z Planem Gospodarki Niskoemisyjnej (w Planie powinien być uwzględniony tytuł 

projektu i inwestor oraz powinien zgadzać się zakres rzeczowy) beneficjent ma możliwość 

otrzymania dodatkowych punktów na etapie oceny merytorycznej projektu. Nabór wniosków 

o dofinansowanie ww. działania trwa do dnia 15 marca 2016 r., dlatego konieczność podjęcia 

uchwał we wszystkich gminach uczestniczących w realizacji Planu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

1) Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” 

(jednogłośnie). 

 

Głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 102 /2016  

zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej 

dla obszaru obejmującego Miasto Krosno oraz Gminy: Jedlicze, Miejsce Piastowe, 

Chorkówka, Korczyna, Wojaszówka i Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). 

Poinformował, że projekt uchwały jest wynikiem rozpatrzenia wniosku złożonego w dniu  

21 stycznia 2016 roku, przez Miejskie Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Krośnie 

Sp. z o. o., dotyczącego zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzenia ścieków. Wspomniany wniosek, co stanowi wymóg ustawowy, 

zawierał uzasadnienie wraz z szczegółową kalkulację cen i stawek opłat oraz sprawozdanie 

finansowe przedsiębiorstwa za ostatni rok budżetowy. Na bazie tych danych przedsiębiorstwo 

wyliczyło cenę m3 zużytej wody i odprowadzonych ścieków dla poszczególnych kategorii 

grup odbiorców. Zaproponowane taryfy przewidują wzrost opłat o 5,2 % w zakresie stawki za 

m3 zużytej wody i 1,4 % odnośnie m3 odprowadzonych ścieków w porównaniu do 

poprzedniego okresu. Zgodnie z uzasadnieniem wniosku przedstawionym przez MPGK 

kalkulacja cen zakłada pokrycie wszystkich kosztów funkcjonowania przedsiębiorstwa, przy 

założeniu braku osiągnięcia przez nie zysku. Wójt przypomniał, że w przypadku taryf Rada 

jest jedynie organem zatwierdzającym, w związku z czym nie ma możliwość wpływania na 

proponowane kalkulacje. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 
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Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 103 /2016  

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

odwołania i powołania członka Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 

Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym.” 

 

Zastępca Wójt Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt 

w załączeniu). Przypomniała, że uchwałą z 21 sierpnia 2015 r. Rada Gminy powołała Radę 

Społeczną działającą przy SPG ZOZ w Krościenku Wyżnym na 4 letnią kadencję. Wyjaśniła, 

iż projekt przedmiotowej uchwały został przygotowany celem dokonania zmiany 

przedstawiciela Wojewody, będącego członkiem Rady Społecznej, a zmiana następuje na 

wniosek organu delegującego swojego przedstawiciela (pismo w załączeniu). Z tej przyczyny 

uzasadnione jest przyjęcie stosownej uchwały. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Jan Omachel – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano  

3 głosy „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

W otwartej dyskusji radny Marek Filar dopytał o to, jak wyglądałaby sytuacja w przypadku 

niepodjęcia uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, że niecelowym jest pozostawienie osoby  

w Radzie Społecznej, która utraciła umocowanie od organu desygnującego. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 8 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 6 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 104 /2016  

w sprawie odwołania i powołania członka Rady Społecznej działającej przy 

Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 15 

W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Stwierdził, 

że art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz. U. z 2013 r. poz. 856  

z późn. zm.) nakłada na Radę Gminy obowiązek przyjęcia niniejszego programu w terminie 

do 31 marca danego roku. Głównym celem programu jest zapobieganie zjawisku 

występowania bezdomnych zwierząt oraz opieka nad zwierzętami z terenu gminy. W tym też 

celu ze schroniskiem „Wesoły kundelek” z siedzibą w Lesku oraz gabinetem weterynaryjnym 

Witolda Zygmunta z siedzibą w Krośnie zostały zawarte stosowne umowy. Nadto gmina 

podpisała umowę z gospodarstwem rolnym Pana Jacka Frydrycha w Krościenku Wyżnym, 

które w razie wystąpienia potrzeby zapewnia miejsca dla bezdomnych zwierząt 

gospodarskich. Przedmiotowy Program został zaopiniowany przez powiatowego lekarza 

weterynarii oraz zarządcę obwodu łowieckiego swym zasięgiem obejmujących teren gminy. 

Dlatego też proponuje się jego przyjęcie ww. Programu, jak w projekcie uchwały. 

 

Celem ukazania kosztów poniesionych przez gminę na realizację Programu w roku ubiegłym, 

Zastępca Wójta - Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, że w 2015 roku wydatkowano: 

1) na abonament roczny za utrzymanie miejsca w schronisku w Lesku dla zwierząt 

pochodzących z terenu gminy - 6 150,00 zł, 

2) na zbiórkę i utylizację martwych zwierząt - 1 386,52 zł, 

3) na usługi weterynaryjne (leczenie, przygotowanie do adopcji, eutanazja) - 1 116,36 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 105 /2016  

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowych położonych przy ulicy Sportowej. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Jan Omachel (projekt w załączeniu). 

Przypomniał, że temat nabycia przedmiotowych działek został poruszony na grudniowej sesji 

Rady przy uchwalaniu budżetu gminy na rok bieżący, a projekt uchwały stanowi wykonanie 

zapisów uchwalonego wówczas budżetu. Wyjaśnił, że podjęcie uchwały umożliwi nabycie 
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ww. działek, których łączna powierzchnia to ponad 16 ar. Ponadto nabycie tych 

nieruchomości pozwoli na wykonanie drogi dojazdowej do budynku Urzędu Gminy od strony 

ulicy Sportowej. Tym samym Wójt wyraził nadzieję, że wykonanie tego dojazdu zostanie 

zrealizowane w ciągu 2 najbliższych miesięcy. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji do projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 106 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych położonych przy 

ulicy Sportowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17. 

Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Szkolnej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Wyjaśnił, że nabycie dotyczy przejęcia 61 m2 gruntu obok skrzyżowania ulicy Szkolnej  

z ulicą Mostową, zgodnie z przedstawionym załącznikiem graficznym (mapa w załączeniu). 

Równocześnie poinformował, iż nabycie tego niewielkiego wycinka gruntu pozwoli 

uregulować stosunki własnościowe gruntu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 107 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy 

Szkolnej (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 18 

Kolejno przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  

w trybie bezprzetargowym części nieruchomości gruntowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił, że 

Rejon Budowy Dróg i Mostów, wystąpił z wnioskiem o sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność gminy, położonej obok Wytwórni Mas 

Bitumicznych, znajdującej się przy lotnisku (wniosek w załączeniu). Zaznaczył, że  

w uzasadnieniu wniosku podano, że proponowana do nabycia część działki bezpośrednio 

graniczy z nieruchomościami wnioskodawcy, a jej zakup powiększy powierzchnię zakładu, 

co z kolei poprawi warunki prowadzonej produkcji mas bitumicznych oraz usprawni 

komunikację. Uzupełnił, że działka będąca własnością gminy stanowi nieruchomość 

niezagospodarowaną i dotychczas nikt nie zwracał się z wnioskiem o jej sprzedaż czy też 

wydzierżawienie. Dodał, że wydzielenie z nieruchomości o powierzchni ponad 1.2 ha części 

działki o pow. ok 0,20 ar nie wpłynie znacząco na przeznaczenie, czy utratę jej właściwości,  

a sama sprzedaż pozwoli na uzyskanie dodatkowych dochodów do budżetu gminy.  

W związku z tym, że gmina nie korzystała i w chwili obecnej nie planuje w przyszłości 

wykorzystać wnioskowanej do odstąpienia części nieruchomości, ewentualna jej sprzedaż jest 

uzasadniona. Ponadto sprzedaż ww. części w trybie bezprzetargowym argumentowana jest 

polepszeniem infrastruktury nieruchomości do nich bezpośrednio przylegających. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

– oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Zdzisław Omachel stwierdził, że posiada wątpliwości co do 

sprzedaży części tej nieruchomości. Wyjaśnił, że działka ta mogłaby być potrzebna pod 

ewentualną inwestycję zwłaszcza, że powierzchniowo stanowi dość dużą nieruchomość  

z dojazdem. 

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że lokalizacja działki to miejsce uciążliwe. Dlatego radny 

wyraził wątpliwość, aby można było na niej coś wybudować zwłaszcza, że jest to strefa 

ochronna do 20-30 metrów. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że wybiegając w przyszłość co do ewentualnych 

planów związanych z zagospodarowaniem działki należy zwrócić uwagę na niekorzystny 

układ działki oraz brak doprowadzonych mediów. 

 

Radny Paweł Lorens zauważył, że ewentualne działka ta mogłaby zostać zagospodarowana 

jako parking. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zauważył, że w pobliżu ww. działki znajduje się również inna 

działka 2 ha do wykorzystania, jednak nie posiada ona dojazdu. Dopowiedział, że właściciel 

nieruchomości sąsiedniej nie zgadza się na urządzenie dojazdu do tejże nieruchomości. 

 

Radny Krzysztof Podkul dopytał, czy nie ma możliwości wykonania dojazdu od drugiej 

strony działki. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że próbował różnych możliwości, aby urządzić dojazd, 

jednak do chwili obecnej podjęte działania nie przyniosły zamierzonego rezultatu. 

 

Więcej głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

-  „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 108 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości 

gruntowej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 19. 

Następnie Rada przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 10 040,00 zł w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 1 000,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 6 040,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące. 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 10 040,00 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 1 000,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 6 040,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 3 000,00 zł – wydatki bieżące. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Gosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIV/ 109 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 
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Ad. 20 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał podanie Pana Łukasza Jurczaka, w którym 

zwraca się o podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg publicznych 

(pismo w załączeniu). Przewodniczący poprosił Wójta o szczegółowe przedstawienie tematu. 
 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że w tym konkretnym przypadku wnioskodawca 

zwraca się z podaniem o ustanowienie drogi gminnej z drogi wewnętrznej tj. podjęcie przez 

Radę uchwały o zaliczeniu tejże drogi do kategorii dróg gminnych. Podkreślił, iż tego rodzaju 

zaliczenie następuje w przypadku gdy spełnione są ustawowe wymagania, a droga spełnia 

warunki techniczne przynależne danej kategorii dróg oraz warunki prawne tj. podjęto uchwałę 

po zasięgnięciu opinii zarządu powiatu. Wyjaśnił, że w obecnym stanie droga ta posiada 

status drogi wewnętrznej, jej długość ogółem to ok. 208 metrów i stanowi drogę ślepą tzn. 

kończy się na drodze do prywatnej posesji. Równocześnie zaznaczył, że szerokość całej 

nieruchomości, na której znajduje się droga wynosi w początkowym odcinku 7 m.  

i stopniowo zwęża się do 4 i w końcowym odcinku do 4,5 m. W dodatku w końcowym 

odcinku znajduje się rów odprowadzający wodę, co w praktyce powoduje, że szerokość 

nieruchomości jest jeszcze mniejsza. Następnie Wójt odwołał się do przepisów, które  

ze względów funkcjonalno-technicznych dzielą drogi gminne na drogi gminne zbiorcze, drogi 

gminne lokalne i drogi gminne dojazdowe. W tym kontekście zaakcentował, że zaliczenie tej 

działki drogowej do najniższej klasy dróg dojazdowych jest możliwe pod warunkiem, że 

wymagana szerokość jezdni wyniesie 5 m., zaś minimalna dopuszczalna szerokość jezdni  

4,5 m. Nadto szerokość drogi (jezdnia, pobocza, chodnik itp.) w liniach rozgraniczających nie 

powinna być mniejsza niż 10 m. w terenie budowlanym, a w przypadku nieprzelotowego 

zakończenia drogi na jej końcu powinien znajdować się plac do zawracania, którego promień 

skrętu dla samochodów osobowych nie może być mniejszy niż 6 m., zaś dla samochodów 

ciężarowych nie mniejszy niż 9 m. Wobec powyższego działka ta nie spełnia żadnego  

z przywołanych kryteriów. W związku z tym, że do zaliczenia drogi do jednej z kategorii dróg 

publicznych wymagane jest spełnienie obydwu warunków tj. prawnego w postaci uchwały 

oraz warunku technicznego, który nie jest spełniony nie można ww. drogi uznać za drogę 

gminną. Wobec tego droga ta nadal pozostaje drogą wewnętrzną niespełniającą parametrów 

pozwalających zakwalifikować ją jako drogę gminną.  

 

Ponadto Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w powyższej sprawie nie poruszył 

drugiego tematu dotyczącego wyrażenia zgody na budowę zjazdu z posesji wnioskodawcy na 

ww. drogę. Zaznaczył, że w tej sprawie toczy się po raz kolejny postępowanie pomimo,  

że trzykrotnie wydano już decyzję odmowną. Dodał, iż w obecnym czasie toczy się 

równocześnie postępowanie w nadzorze budowlanym, gdyż bezprawnie naruszono własność 

gminną poprzez samowolną budowę zjazdu na działkę drogową. Poinformował 

zgromadzonych, że dwa tygodnie wcześniej odbył rozmowę z wnioskodawcą, który poprosił, 

aby pomóc ten spór w jakiś sposób zakończyć. Wójt zaakcentował, iż w związku z tym 

zwrócił się do wszystkich zainteresowanych stron, aby 22 marca przybyli do urzędu na 

rozmowę w sprawie rozwiązania problemu. Dopowiedział, że w trakcie spotkania wystąpi  

z propozycją przejęcia przez gminę pasa gruntu szerokości 1mb., co pozwoli na urządzenie 

drogi. Dodał, że w przedmiotowej kwestii wszystko zależeć będzie od porozumienia się stron. 

Przypomniał, że kilka lat wcześniej rozmawiano o przekazaniu tych brakujących metrów 

gruntu na gminę oraz o zakręgowaniu rowu i wykonaniu jednej drogi, ale wówczas 
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zainteresowani nie podjęli w tym temacie żadnych działań. Wójt zaakcentował, że  

w przedmiotowej sprawie jeszcze raz podejmuje się mediacji. Tym samym wyraził nadzieję, 

że pozwoli ona ostatecznie zakończyć sprawę. 

 

Radny Paweł Lorens w kontekście dokonania ostatnich włamań zauważył, że w gminie 

zaczyna się robić niebezpiecznie. W związku z tym zasygnalizował potrzebę stworzenia 

systemu monitoringu, albo systemu nagrywania na skrzyżowaniach. Dodał, iż taki system 

można rozbudowywać stopniowo, a koszty nie są duże. Zaznaczył, że jest to temat do 

przemyślenia i przedyskutowania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że jest pomysł, aby monitoring wykonać na 

budynku OSP w Krościenku Wyżnym. Objaśnił, że takie rozwiązanie pozwoli monitorować 

najbliższa okolicę.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wytłumaczył, że radnemu chodziło głównie  

o monitoring newralgicznych miejsc. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w takich miejscach jak np. place zabaw monitoring 

nie sprawdza się, bowiem skradziono już dwie kamery. Jedynie zamontowanie kamer na 

Domu Ludowym i placu zabaw w Pustynach przyniosło zamierzone efekty. 

 

Radny Zdzisław Omachel zwracając się do Wójta, zawnioskował o wystąpienie do powiatu, 

będącego zarządcą dróg powiatowych o wymalowanie przynajmniej środkowej linii na tych 

drogach. Dodał, iż mieszkańcy prosili o interwencję w sprawie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w przedmiotowej sprawie wystąpi do powiatu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że takie linie zostały przykładowo 

namalowane w Krośnie od strony wjazdu do Krościenka. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że podobną argumentację przytaczał we 

wcześniejszych rozmowach z przedstawicielami zarządu dróg powiatowych. Wyjaśnił,  

że brak zgody na wymalowanie linii tłumaczono zbyt wąskim pasem jazdy, co wiązało się  

z odpowiedzialnością zarządcy za ewentualne kolizje drogowe. Z tych też przyczyn 

namalowanie linii udało się przeforsować jedynie na skrzyżowaniach. Ponownie podkreślił, 

że ponowi wniosek w tym temacie. 

 

Radny Zdzisław Omachel poruszył także temat przystanków autobusowych. Dopytał, czy nie 

dałoby się tych przystanków odnowić lub wymienić na nowe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że temat związany z budową lub wymianą 

przystanków autobusowych wraz z cyfrowym wyświetlaniem rozkładów jazdy to projekt, 

który wspólnie z innymi gminami zamierza realizować w ramach zadań z zakresu Programu 

Gospodarki Niskoemisyjnej. Dlatego obecnie wyrywkowe remontowanie przystanków jest 

nieuzasadnione, zwłaszcza w kontekście perspektywy kompleksowego załatwienia tematu. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel zaprezentował zgromadzonym projekt wykonania 

parkingu przy kościele. Zorientował, że projekt obrazuje pomysł wykonania parkingu  

z perspektywą wykorzystania jego miejsc dla potrzeb szkoły. Uzasadnił, że jedynie w ten 

sposób możliwe jest rozmieszczenie tego parkingu ze względu na usytuowanie działki oraz  
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III klasę gruntu od strony pobliskiego stawu. Wyjaśnił, że III klasa gruntu wyłącza możliwość 

wznoszenia jakichkolwiek obiektów, stąd granice parkingu poprowadzono wzdłuż granic  

III i IV klasy gruntów. Poinformował, że projekt przewiduje wykonanie około 88 miejsc 

parkingowych oraz dodatkowo asfaltowanie podłużnego odcinka od ul. Południowej do końca 

parkingu. Całość zadania skosztorysowano na kwotę około 320 tys. zł. Wójt zaznaczył,  

iż jedyna problematyczna kwestia wykonania parkingu to lipa, będąca pomnikiem przyrody. 

Przypomniał, że zgodnie z uchwałą Rady Gminy podjętą w 2000 r. nie można w promieniu  

20 metrów od drzewa oddziaływać na stosunki wodne. Wytłumaczył, że taki zapis w praktyce 

powoduje, iż realizacja zadania jest niemożliwa. W związku z tym poinformował,  

że w przedmiotowej sprawie rozmawiał z ekspertem-dendrologiem, który podjął się 

wystawienia opinii w zakresie dalszego postępowania w sprawie. Ponadto poinformował, że  

z pewnością koniecznym będzie uzgodnienie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjno-

konserwacyjnych. Zaakcentował, iż wykonanie tych prac w zasadzie otworzy szansę 

ograniczenia promienia oddziaływania do pionowego rzutu konarów oraz do ewentualnego 

odstępstwa od zakazu ingerowania w stosunki wodne w promieniu 20 metrów od drzewa. 

Zaznaczył, że w tym celu koniecznym będzie podjęcie stosownych uchwał przez Radę, 

dlatego kwestia dotycząca pomnika przyrody z pewnością powróci na najbliższe posiedzenie 

Rady.  

 

Radny Bolesław Pudłowski zaprosił wszystkich zgromadzonych na zebranie wiejskie-

sprawozdawcze, które odbędzie się 20 marca o godz. 1000 w Sali Domu Ludowego  

w Krościenku Wyżnym.  

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 21 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął XIV Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 

 
 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

                 mgr Antoni Dębiec 

 


